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1. Puheenjohtaja avasi kokouksen klo 13.04 ja totesi sen päätösvaltaiseksi.  
 

2. Osallistujat esittäytyivät. 
 
3. Toimistopäällikkö Ville Alatyppö Rakennusvirastosta kertoi yleisten alueiden talvikun-

nossapidosta. Esitys liitteenä 1.  
 

Keskustelua aiheesta:  
- Todettiin, että esteettömyysnäkökulmasta lumen aurauskäytännöt ovat tällä hetkellä 

haasteellisia. Esimerkiksi liikkumisesteisten pysäköintipaikkojen käyttö lumen säilytys-
paikkana on ongelma.  

- Keskusteltiin runsaan lumen aiheuttamista ongelmatilanteista kapeilla kaduilla. Esi-
merkiksi Lauttasaaressa, vaikeavammaisten asuntolan edustalla, ambulanssin kulku 
on ollut lumen tukkimalla katuosuudella mahdotonta (kaksi kertaa). Todettiin, että tä-
mäntyyppisten tilanteiden ratkaisemiseksi myös esteettömyysnäkökulmasta kestävällä 
tavalla tarvitaan yhteiset kaupunkitason toimintaohjeet.   

- Todettiin, että koska katusuunnittelussa on pitkän tähtäimen tavoitteet (katujen elinikä 
on noin 100 vuotta), myös käytännöllisyysnäkökulmat on tärkeä ottaa huomioon pitkäl-
lä tähtäimellä.  

 
4. Päätettiin, että edellisen kokouksen muistio on tästä lähtien hyvä toimittaa myös vara-

jäsenille. Lisäksi todettiin, että kommentteja ja ehdotuksia käsiteltävistä asioista voi 
lähettää joko puheenjohtajalle, sihteerille tai pöytäkirjan laatijalle edellisen kokouksen 
jälkeen, jotta ne on mahdollista huomioida seuraavan kokouksen esityslistaa laaditta-
essa. 

 
5. Keskusteltiin kaupunginhallituksen päätöksestä hyväksyä esteettömyyslinjaukset oh-

jeellisina noudatettaviksi ja sovittiin etenemistavasta asian käytäntöön viemiseksi hal-
lintokunnissa.  

 
- Pirjo Tujula kertoi lyhyesti esteettömyyslinjausten sisällöstä sekä Rakennusvirastossa 

sovitusta toimintatavasta, jossa jokainen osasto laatii toimintasuunnitelmat linjausten 
käytäntöön viemiseksi vuosien 2013–2016 aikana. 

- Keskusteltiin hallintokuntien koulutustarpeesta esteettömyyslinjausten käytännön to-
teutuksen tukemiseksi. Todettiin, että hallintokunnille järjestetään koulutusta aihealu-
eesta tarpeen mukaan. Tämän tarpeen arvioimiseksi hallintokuntien on tärkeä kartoit-
taa koulutustilanteensa ja koota tieto mahdollisista ideoista mahdollisuuksien mukaan 
jo seuraavaan kokoukseen. Todettiin, että esimerkiksi suunnittelussa esteettömyyslin-
jaukset huomioidaan jo, mutta valvontatoimien kohdalla on vielä puutteita. 

- Pirjo Tujula totesi, että hänen asiantuntemuksensa on käytettävissä esteettömyyslin-
jausten jalkauttamistyössä myös muiden hallintokuntien tarpeisiin. 

- Todettiin, että Rakennusvirastossa on myös esteettömyysryhmä, joka vastaa esteet-
tömyyslinjausten käytäntöön viemisestä yhdessä osastojen kanssa. Kyseisen ryhmän 
toimintaa myös seurataan Rakennusviraston johtoryhmässä. Pirjo Tujula tiedusteli, 
onko tällaiseen tarvetta muissa hallintokunnissa ja totesi, että hän tulee tarvittaessa 
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kertomaan toimintatavoista niihin hallintokuntiin, jotka sitä toivovat. Teemaan liittyvät 
tarpeet ja esitykset voi toimittaa suoraan Pirjolle seuraavaan kokoukseen mennessä. 
Ko. kokouksen esityslistalle kootaan tieto tehdyistä ehdotuksista. 

- Todettiin tiedotusluontoisesti, että Ympäristöministeriössä käynnistynee vuonna 2013 
hanke (mukana Asuntotuotantotoimisto sekä Pirjo Tujula usean hallintokunnan edus-
tajana), jossa kootaan yhteen hyviä käytäntöjä kustannustehokkaasta rakentamisesta. 
Kyse on ennakointipyrkimyksestä, jotta kustannukset saadaan kokonaisuudessaan 
pysymään maltillisina. Mahdolliset tiedot esteettömyysnäkökulmasta hyvistä käytän-
nöistä voi toimittaa Pirjolle.  

 
6. Keskusteltiin esteettömyysnäkökulman huomioimisesta kiinteistöjen peruskorjaus-

hankkeissa.  
 

- Helsingin kaupunginteatteriin on tilattu Avaava-nimiseltä yritykseltä esteettömyyskar-
toitus, jonka edistymisestä ja lopputuloksista esteettömyysasioiden projektinjohtajan 
olisi hyvä saada seurantatietoa. Pirjo Tujula toivotettiin tervetulleeksi mukaan kartoi-
tusprosessiin.  

- Esteettömyysasioiden pilottihanke Käpylän peruskoulu on valmistunut. Ehdotettiin, et-
tä koko hankeryhmälle voisi järjestää palautekierroksen hankkeen onnistumisesta. 
Sovittiin, että Pirjo Tujula koordinoi Mauno Kempin kanssa palautekierroksen käytän-
nön järjestelyt ja huolehtii sen organisoimisesta.   

 
7. Käytiin lyhyt keskustelu siirrettävistä ulkomainoslaitteista. Todettiin, että asiaa on käsi-

telty työryhmässä, jossa ovat mukana mm. Kaupunkisuunnitteluviraston ja Kiinteistö-
viraston edustajat. Jussi Puutio Rakennusvirastosta ei tällä kertaa päässyt paikalle 
kertomaan asiasta joten sovittiin, että siihen palataan seuraavassa kokouksessa.  

-  Kommentti: Rakennusvalvontavirasto on tehnyt A-mallisia ständejä koskevan ohjeen 
10 vuotta sitten, jonka mukaan ne olisivat laillisia tietyin ehdoin. Ohjetta ei kuitenkaan 
noudateta. Pirjo Tujula selvittää tätä esteettömyyden kannalta tärkeää asiaa seuraa-
vaan kokoukseen mennessä.  Asiassa on selvästi kysymys myös poliittisesta tahdos-
ta.  

 
8. Käsiteltiin mahdollisia muutoksia esteettömyysasioiden neuvottelukunnan kokoonpa-

nossa vuonna 2013.  
 

- Yleisten töiden lautakunta vaihtuu ja valitsee keskuudestaan uuden edustajan esteet-
tömyysasioiden neuvottelukuntaan. 16.1.2013 on ensimmäinen uuden kaupunginval-
tuuston kokous, ja ensimmäinen yleisten töiden lautakunnan kokous on puolestaan 
29.1.2013. Esteettömyysasioiden neuvottelukunnan edustaja on siten tiedossa tammi-
kuun lopussa.  

- Todettiin, että koska Sosiaali- ja terveysvirasto yhdistyvät vuodenvaihteessa, heidän 
uusi edustajansa on selvillä vuodenvaihteen jälkeen. Myös Vammaisneuvoston ja 
Vanhusneuvoston mahdolliset uudet edustajat ovat selvillä tuolloin. Muiden hallinto-
kuntien osalta edustajat pysyvät näillä näkymin samoina.  

- Seuraavan vuoden ensimmäinen kokous järjestetään uudella kokoonpanolla. 
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9. Muut asiat. 

 
- Esteettömät leikkipuistot. Kyseisiä puistoja on toivottu. Todettiin, että asiassa on pyy-

detty lausuntoa monesta virastosta, mikä ei ole välttämättä toimintatapana tarkoituk-
senmukaisin. Lausuntoasiat olisi hyvä keskittää, ja tähän tematiikkaan liittyen on jat-
kossa hyvä olla yhteydessä esteettömyysasioiden projektinjohtaja Pirjo Tujulaan.  

- Keskusteltiin esteettömyysnäkökulman huomioimisesta Vuosaaren uimahallin laajen-
nustyössä. Todettiin, että laajennustöiden yhteydessä on ilmennyt joitakin ongelma-
alueita ja että erityisesti näkövammaisten liikkuminen on paikoitellen hankalaa (esim. 
jyrkkä luiska). Keskusteltiin lisäksi yleisesti siitä, kenen vastuulla esteettömyyslinjauk-
sien noudattamisen valvominen on ja todettiin, että Rakennusvalvonta hoitaa loppu-
katselmukset pistokokein. Tämä johtaa siihen, että kaikkia esteettömyysnäkökulmasta 
tärkeitä asioita ei voida huomioida. Lisäksi todettiin, että kaikki kiinteistönpitoon liittyvät 
asiat eivät ylitä viranomaisen lupakynnystä. Yhteenvetona päätettiin, että Pirjo Tujula 
ja RV tarkastavat paikan päällä Urheiluhallit Oy:n kanssa tarvittavat asiat ja liikuntavi-
raston kanssa jalkakäytäväasian, jotta voidaan samalla selvittää myös se, miten raja-
tapaukset yleisten ja yksityisten alueiden osalta hoidetaan. 

- Todettiin, että pyöräparkkiasia on esteettömyyden näkökulmasta tällä hetkellä hoidettu 
hyvin. Kiitokset siitä. 

 
 

10. Esteettömyysasioiden neuvottelukunnan kokousajat vuonna 2013. 
 

- Neuvottelukunnan kokoonpano selviää tammi-helmikuun vaihteessa ja seuraava ko-
kous pidetään todennäköisesti helmikuun lopussa. Alustava kokousaika on 25.2.2013 
klo 13–15 Rakennusviraston tiloissa Malmi-Puistola. Ajankohta vahvistetaan, kun uu-
det jäsenet ovat tiedossa. Pirjo Tujula lähettää kokousmateriaalin hyvissä ajoin ennen 
hiihtolomaviikkoa 8. 

 
11. Puheenjohtaja päätti kokouksen n. klo 14.50. 

 
 


